
  

 
 
Aan: Bestuursleden F-ACT Nederland 
Van: Karin Bonouvrie 
Datum: 8 februari 2013  
Betreft: Verslag bestuursvergadering F-ACT Nederland d.d. 4 februari 2013  
Status:        vastgesteld dd 13 mei 2013 
 
Aanwezig: 

• Patricia Schell (K&J: Lucertis) 
• Ronald van Gool (GGZ Ingeest) 
• Niels Mulder (EAOF) 
• Katinka Kerssens (GGZ NHN) 
• Jasper van Marle (GGZ Drenthe)  
• Marjan ter Avest (LPGGZ) 
• Xavier Moonen (LVG: Koraalgroep Sittard / Kenniscentrum VG / Universiteit Amsterdam) 
• Hans Kroon (Trimbos) 
• Karin Bonouvrie (secretari�le ondersteuning, notulist) 

 
Afwezig met afmelding: 

• Ingrid Willems (Verslavingszorg, VNN)  
• Frits Bovenberg (GGZ Consult) 

 
1. Welkom en vaststellen agenda  
Voorzitter Niels Mulder heet iedereen welkom en meldt dat Ingrid Willems vanwege griep afwezig is en 
Frits Bovenberg ivm een overleg elders. Het ledenaantal is 309.  
De voorzitter meldt dat we ons in ruige tijden bevinden, dat we tijdens deze vergadering kunnen kijken 
wat F-ACT Nederland kan betekenen. Besloten wordt daar ruim aandacht aan te besteden en vooral vanuit 
breder perspectief te discussi�ren. Dit wordt geagendeerd onder punt 4. Agendapunt ALV 30 november 
2012 wordt toegevoegd aan de agenda waarna deze wordt vastgesteld.  
Xavier Moonen zal om 15.30 uur voordat gast Ronald Luijk van ZN komt de vergadering verlaten. 
 
2. Kort voorstelrondje ivm nieuw bestuurslid Dienke Boertien 
Het is de 1e bestuursvergadering van Dienke Boertien en vele bestuursleden kennen haar reeds. Dienke 
werkt bij Phrenos als programmaco�rdinator Herstel, Ervaringsdeskundigheid en Participatie. Alleen 
	ouderen
 moet nog gevuld worden als specialisatiegebied binnen de bestuursleden, verder zijn de andere 
gebieden vertegenwoordigd. 
 
3. Notulen Algemene Leden Vergadering 30 november 2012 
Specifiek het onderwerp bij agendapunt 11 Missie F-ACT Nederland mbt de term 	kwetsbare mensen�.
 
wordt besproken omdat dit nog niet duidelijk vastgesteld was. Er wordt opnieuw gesproken over de term 
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	kwetsbaar
 omdat bij Platform Ervaringswerkers er gesproken wordt over 	mensen met ontwrichtende 
psychische ervaringen
 omdat ieder mens kwetsbaar is. Ook zou 	mensen met psychische 
gezondheidsproblemen
 een mooie term zijn hoewel LVB er dan niet ondervalt. Vastgesteld wordt dat de 
term voor nu 	kwetsbare mensen met (ernstige) psychiatrische aandoeningen
 blijft, maar dat dit in de 
toekomst indien gewenst kan worden aangepast. 
 
4. Toekomst inhoud van zorg, wat kan het bestuur betekenen?  
De voorzitter meldt dat er meerdere bewegingen rondom FACT zijn. Er zijn andere modellen/clubs die 
integrale zorg aanbieden welke niet per se evidence based zijn, zij doen wat nodig is zonder te hoge 
overhead kosten. Zetten zich niet af tegen FACT maar zien geen meerwaarde in certificering of het model.  
Tweede beweging is dat F-ACT dichterbij de 1e lijn komt. Derde is het CVZ rapport waarin staat wat de 
GGZ nog mag doen. De auteur van het rapport komt 7 februari as. naar de GGz kennisdag.  
Vierde beweging is in hoeverre evidence-based belangrijk is, dit moet duidelijk naar voren komen in een 
onderzoeksrapport. De laatste is de beddenafbouw/ambulantisering, waarbij het aandachtspunt sterk is om 
pati�nten zacht te laten landen in de maatschappij.  
 
Er lijkt een splitsing te ontstaan  tussen basis GGZ, vanuit de huisarts bijv. BuurtzorgT, en specialistische 
ggz, zoals FACT � 2e lijns met daaronder continu�teitsvragen. Zou 2/3e van de FACT populatie naar basis 
ggz kunnen? Het aantal cli�nten dat op het FACT-bord staat is 1/3e echter dit is geen continue groep. 
Welzijn is een belangrijkste tak. Hans Kroon heeft op initiatief van hemzelf, en o.a. Niels Mulder en 
Philip Delespaul e  een onderzoeksvoorstel geschreven over afschaling/uitstroom binnen F-ACT.  
Kenmerken zijn goedkoper en herstel. Het model FACT is goed beschreven.  Duidelijk moet worden 
uitdragen wat werkt, wat het oplevert en waarin de kwaliteit gewaarborgd is. FACT teams hebben 
vooruitgang geboekt, dit is af te meten aan de certificeringresultaten Ambulantisering is de kapstok 
waaruit FACT vertrokken is en de beddenafbouw naar 30% is gegaan. Herstel en re-integratie is zeer van 
belang. 
Een goed FACT team heeft 5 belangrijke ingredi�nten/bouwstenen zonder welke het niet overeind blijft 
staan: outreach, multidisciplinair en ge�ntegreerd werken in 1 team, continu�teit, shared-caseload en 
teambenadering.  
 
Deze bouwstenen tonen aan waardoor FACT nu wel lukt en voorheen niet. Voor te stellen is dat de 
cliëntengroep met een EPA in het kernteam blijft en daar omheen andere vormen gebouwd kunnen 
worden in de wijk, er zijn diverse mogelijkheden. Zaak blijft dat cliënten een zachte landing krijgen 
wanneer zou kort of lang in een kliniek verbleven.  
F-ACT Nederland zal blijven kijken naar andere initiatieven ivm evt. toekomstige samenwerking. De zorg 
moet o.a. betaalbaar/toetsbaar/traploos schakelen/doelmatig/dichtbij cliënt/herstelgericht/cliënt centraal 
zijn. 
 
Belangrijk bij FACT blijft o.a.: 
- dichtbij de 1e lijn 
- beschrijving van het model 
- certificeren 
 
We besluiten dat er vanuit F-ACT Nederland een ‘position paper’ opgesteld wordt waarin FACT met al 
genoemde voordelen omschreven is.  Bouwstenen en het certificeren staan voor het FACTmodel. De 
position paper wordt met de leden gedeeld en ook mbt de samenwerking met de 1e lijns. Tevens moet 
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geformuleerd staan dat het overlast binnen gemeenten voorkomt en de wensen van de diverse 
stakeholders. Ook de rol van de ervaringsdeskundige moet in de position paper worden opgenomen. 
Niels Mulder maakt 2 A4tjes met verschillende kopjes en Hans Kroon vult aan. Katinka Kerssens zal aan 
Michiel Bahler en Marijke van Putten van GGZ NHN vragen om mee te kijken. GGZ Nederland, 
vereniging huisartsen via Jasper van Marle, GGZ Platform (Nic Vos de Waal) wordt ook gevraagd om 
mee te kijken. Dit stuk zou in MVG of tijdschrift voor psychiatrie en voor F-ACT Nederland leden 
kunnen worden geplaatst.  
De tekst wordt tijdens de volgende bestuursvergadering van 13 mei as. geagendeerd 
 
5. Mededelingen per bestuurslid 
Hans Kroon 
� Heeft een randomised controlled trial onderzoeksvoorstel ingediend met als vraagstelling of 

uitstroom FACT versus in FACT blijven goedkoper/beter is.   
Niels Mulder 
� Is bestuurslid bij Kenniscentrum Phrenos geworden. 

Katinka Kerssens 
• Bezoekt 7 februari as. GGz kennisdag in Beurs van Berlage waar 700 mensen verwacht worden, 

ook zal Katinka PRmateriaal van F-ACT Nederland meenemen. Doordat zich nog weinig 
cliënten hebben opgegeven zal Marjan ter Avest via Mirjam Drost regelen dat er een 
oproep geplaatst wordt of zij zich ook nog willen aanmelden. 

• Bezoekt tevens congres ‘FACT Couleur Locale’ in Eindhoven op 28 maart waar ook PR 
gemaakt word voor F-ACT NL 

 
Berichten uit Platforms 
Platform LVB 
Eind december 2012 was er een bijeenkomst met goede opkomst van 50 mensen. Veel ideeën en 
zeer enthousiast. Is ook bezig met Amarant om onderzoek te doen. Er wordt een Handboek 
FACT – LVB geschreven. 
Platform FACT Jeugd 
Het platform is bezig met de Herziening Modelbeschrijving. Op 8 maart staat het 1e concept 
geagendeerd voor de Platformvergadering. 
Frits Bovenberg en Karin Bonouvrie zijn bezig om alle F-ACT Jeugd teams binnen Nederland in 
kaart te brengen, staat ook 8 maart op de agenda om eerste opzet te tonen. 
Platform ACT en FACT 
Michiel Bahler is bezig met herziening van de fidelity schaal voor de certificering. Michiel is 
bijna klaar met de update. Zal rigoureuze wijzigingen bevatten waarin de kern van FACT en de 
zijtakken daarvan vermeld worden. IPS en Ervaringsdeskundigen moeten ook goed omschreven 
zijn in FACT. De rol van de ervaringsdeskundige zal het platform agenderen.  
 
Platform Forensisch ACT 
Jasper van Marle meldt dat men bezig is om alle ROM data te verkrijgen en dat er al meer Forensische 
(F)ACT teams in Nederland komen. 
Platform Verslaving 
Geen nieuws ivm afwezigheid Frits Bovenberg. 
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Platform Ervaringswerkers 
Dienke meldt dat het een moeizaam proces blijft binnen het platform, er zijn vele nieuwe mensen 
waardoor de oude weer weg gaan en het opbouwen en cre�ren van concrete middelen lastig wordt. 
Met een aantal actievelingen worden werkgroepen opgezet. Het moet een werkbare interactie zijn. Ronald 
van Gool mailt Dienke een document over de rol van de ervaringsdeskundige binnen FACT. Wanneer 
ervaringswerkers producten opleveren zou dit zeer goed zijn. Het is een erg goed idee om op termijn alle 
ervaringsdeskundigen in FACT een scholing tot WRAP facilitator te laten volgen en hiervoor draagvlak 
binnen de F-ACT teams te cre�ren. . Dienke en Marjan maken een afspraak over herstel. Naschrift: Heeft 
plaatsgevonden over invulling van clientperspectief. De opvatting wordt gedeeld dat hier een 
fundamentele rol voor ervaringsdeskundigen ligt en delen de visie op ervaringsdeskundigheid zoals die 
ook is geformuleerd in de recent uitgegeven �Handreiking voor de inzet van ervaringsdeskundigheid 
vanuit de ggz�. 
 
 
7. Verslag bestuursvergadering 12 november jl. incl. actielijst   
Tekstueel 
Per mail is het verslag besproken en vastgesteld. 
Naar aanleiding van 
Nvt. 
Actielijst 
Is per mail reeds up-to-date gemaakt.  
 
8. Diverse bespreekpunten 
Terugkoppeling FACT Congres congres 19/9 nav 14 januari bijeenkomst  
Ivm sneeuwoverlast heeft Katinka de bijeenkomst niet bezocht, maar heeft er contact via mail 
plaatsgevonden. Er kunnen zich 700 mensen aanmelden en de prijs is  250,- per persoon. Er is een 
stappenplan gemaakt en de hoofdsprekers zijn bijna rond. Er zijn geen internationale sprekers. De 
workshops richten zich op gedragsverandering. 
Masterclass is inhoudelijk nog niet vervuld. Gedacht wordt nu aan de 	position paper
. Belangrijke 
stakeholders kunnen uitgenodigd worden voor deze Masterclass.  
Criteria meedingen FACT congres 2014 > 
Katinka zal de criteria voor het organiseren van de toekomstige congressen op een lijst zetten en 
rondmailen binnen het bestuur. De uiteindelijke versie moet in februari/begin maart op de site komen te 
staan. Reeds afgesproken deadline van inschrijven als organisatie is juni 2013. 
Terugkoppeling bezoek BuurtZorgT 9 januari jl. 
Het mailbericht gemaakt door Katinka mag op de site worden geplaatst. Katinka en Karin kijken nog 
samen naar de definitieve versie. 
Contributie verlagen om meer leden te krijgen en staffelkorting 
Het is financieel niet haalbaar om contributie te verlagen. Groepskorting wordt geagendeerd voor de 
bestuursvergadering van 13 mei as ivm de ALV van 24 mei.  
Aviles, congres in Spanje � mail Marijke van Putten ivm hotel/reis 
Er is plek voor 300 bezoekers. Vanuit het bestuur gaan Niels Mulder, Jasper van Marle, Marjan ter Avest 
mee. Katinka Kerssens en Ronald van Gool hebben een workshop ingediend, afhankelijk van goedkeuring 
daarvan gaan zij mee. Niels Mulder kan via secretaresse in Spanje de vlucht en het hotel regelen zodat 
men bij elkaar in het hotel komt.  
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9. Bestuur F-ACT Nederland 
9a. Aftreedcyclus + opvolger voorzitter F-ACT Nederland 
Per september 2013 wil Niels Mulder aftreden als voorzitter, maar aanblijven als lid namens EAOF. 
Binnen het bestuur zijn er geen gegadigden als opvolger. Profiel voorzitter wordt geagendeerd voor de 
bestuursvergadering van 13 mei as.  
 
 
10. Inzet ervaringsdeskundigen F-ACT Nederland versus toekomstige FACT congressen 
Gijs Francken heeft een open sollicitatie gestuurd voor voorkomende werkzaamheden bij o.a. congressen. 
Werkt momenteel bij GGZ Plus. F-ACT Nederland heeft op dit moment de financi�le middelen er niet 
voor, zodra het ledenaantal ruimschoots verhoogd is en er werkzaamheden zijn kan er een vacature 
worden opgesteld. Er wordt met Gijs Francken contact opgenomen om het besprokene mede te delen door 
Niels/Karin.  
 
11. Samenwerking CCAF en F-ACT NL + bespreking hierover najaar 2013  
Het bestuur van F-ACT Nederland is akkoord met het inplannen van een afspraak met het CCAF ivm de 
samenwerking. Het onderwerp wordt geagendeerd voor de bestuursvergadering van 13 mei zodat er 
diverse agendapunten kunnen worden verzameld, ook leden kunnen zich melden op 24/5 mbt deze 
bespreking. Zodra bespreek-agenda gereed is kan er contact opgenomen worden voor het inplannen van 
een afspraak samen CCAF. Voorkeur is om dit in september te plannen daar dan de contouren voor 
landelijke ontwikkeling FACT meer bekend zijn. 
 
12. Uitkomst onderzoek vd Raad voor Volksgezondheid en Zorg over stoornis en delict 
Dit kan ook in de 	position paper
 opgenomen worden. F-ACT moet een zwaardere doelgroep aankunnen, 
veiligheid voor de pati�nt is van belang, risico inschatten.  
 
13. Rondvraag en sluiting 
Katinka meldt dat zij bezig is met een evaluatieformulier voor de leden via 	google drive
. Katinka stuurt 
e.e.a. rond en agendeert het voor de ALV van 24 mei.  
Ronald van Gool had de conceptbrief aan de lectoren aangepast, wachten is op reactie van Niels en 
Katinka voordat brief door Karin verspreid wordt.  
Ronald heeft met Jaap van de Stel een quickscan 	herstel ondersteunende zorg in de verslavingszorg
 
afgenomen. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 15.30 uur. Er vindt een korte pauze plaats totdat Ronald Luijk van 
ZN aanwezig is. Separate notulen worden over deze bespreking gemaakt. 
 
De volgende bestuursvergadering zal plaatsvinden op maandag 13 mei 2013 van 13.30-15.30 uur bij 
Trimbosinstituut te Utrecht (Herman Broodzaal). 
 
 


